
Saksprotokoll i fylkestinget - 14.06.2017  
 
Mona Røsvik Strømme (H) og Tor André Ljosland (KrF) stilte spørsmål om dei var inhabile fordi dei er 
styremedlemer i Bybanen AS. Også Stein Inge Ryssdal (H) stilte spørsmål om han var inhabil. Som tilsett i 
Bybanen Utbygging vil det ha betydning for han om ei vidare utbygging av Bybanen finn stad eller ikkje.  
 
Strømme, Ljosland og Ryssdal gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om dei var inhabile.  
 
Fylkestinget vedtok samrøystes at Mona Røsvik Strømme og Tor André Ljosland var inhabile etter 
forvaltningslova § 6, 1. ledd e). 
 
Fylkestinget vedtok mot 23 røyster (Frp, V, MDG, H) at Stein Inge Ryssdal var inhabil etter forvaltningslova 
§ 6, 2. ledd.  
 
Mona Røsvik Strømme, Tor André Ljosland og Stein Inge Ryssdal gjekk frå under behandlinga av saka.  
 
Gunnar Moland (H) møtte for Strømme. 
 
Silje Hjemdal (Frp) sette fram slikt forslag: 

 
1. «Fylkestinget sluttar seg til konklusjonane i evalueringsrapporten. 

 
2. Fylkestinget godkjenner at bybanedrifta vert organisert som ein konsernmodell i samsvar 

med rapporten pkt 5.1.2 
 

3. Fylkestinget godkjenner at operatørtenestene og vedlikehald av vogner og infrastruktur 
framleis vert konkurranseutsett. 
 

5. Fylkestinget godkjenner at avtalestrukturen mellom dei involverte partane i 
bybanesamarbeidet vert tilpassa den nye organiseringa.   
 

6. Fylkestinget godkjenner at fylkesrådmannen får fullmakt til å setja i verk 
organisasjonsendringane i samsvar med vedtaket i saka.» 
 

Silje Hjemdal (Frp) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«Frp kommer tilbake til diskusjonen om styresammensetning i sak om eierstrategi, evt. egen sak.» 
 
Natalie Golis  (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Endra punkt 6: 
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen greia ut modeller både med og utan konkurranseutsetjing, der 
operatørtenester og totalansvar for tryggleiksstyring og vedlikehald vert i offentleg regi.» 

 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Punkt 2:  
 
1. setning endres til: 
Fylkestinget godkjenner at i lys av endra oppgåver vert styret i Bybanen AS organisert som eit 
meir kompetent fagstyre, samt utvida med to personar. 
 
2. setning: 
Etter punktum settes komma, - dei fem øvrige kompetente fagpersonar.» 
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Marthe Hammer (SV) sette på vegner av A, SV, Sp og KrF fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt mellom 1 og 2: 
Fylkestinget godkjenner at bybanedrifta vert organisert som ein konsernmodell.» 

 
Røysting 
Det var 55 representantar til stades. 
 
Hjemdal sitt forslag fekk 7 røyster (Frp) og fall. 
Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteken. 
Bjørkly sitt forslag punkt 2, 1. setning fekk 11 røyster (H) og fall. 
Innstillinga punkt 2, 1. setning vart vedteken mot 7 røyster (Frp). 
Innstillinga punkt 2, 2. setning vart vedteken mot 7 røyster (Frp). 
Bjørkly sitt forslag punkt 2, ny setning fekk 11 røyster (H) og fall. 
Innstillinga punkt 2, siste setning vart vedteken mot 7 røyster (Frp). 
Innstillinga punkt 3 vart samrøystes vedteken. 
Innstillinga punkt 4 vart vedteken mot 7 røyster (Frp). 
Innstillinga punkt 5 vart vedteken mot 7 røyster (Frp). 
Golis sitt forslag punkt 6 fekk 6 røyster (MDG, V) og fall. 
Innstillinga punkt 6 vart vedteken mot 18 røyster (Frp, H). 
Innstillinga punkt 7 vart vedteken mot 7 røyster (Frp). 
Hammer sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 

1. Fylkestinget tek konklusjonane i evalueringsrapporten til orientering. 
 

2. Fylkestinget godkjenner at bybanedrifta vert organisert som ein konsernmodell. 
 

3. Fylkestinget godkjenner at i lys av endra arbeidsoppgåver vert styret i Bybanen AS utvida med to 
personar. Styret skal ha totalt 7 personar, av dei skal to vere politikarar. Fylkestinget innstiller på 
styrerepresentantane, som vert valde av generalforsamlinga. 
 

4. Fylkestinget godkjenner at fylkesrådmannen får fullmakt til å setje i verk naudsynte anskaffingar. 
 

4. Fylkestinget legg til grunn at avtaler om framtidige anskaffingar kan terminerast dersom framtidig endra 
organisering av bybanen tilseier det. 
 

5. Fylkestinget skal handsame sak om framtidig organisering av bybanen i fylkestingsmøtet i oktober, med 
handsaming i fagutval i forkant. 
 

6. Fylkestinget ber fylkesrådmannen utgreie ein modell utan konkurranseutsetting der operatørtenester og 
totalansvar for sikkerheitsstyring og vedlikehald vert i offentleg regi. Samtidig bør det utgreiast ein modell 
der ein også kan ta over vognvedlikehald og organisere dette som ei eining på linje med 
infrastrukturvedlikehaldet. 
 

7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å leggje fram ei sak som vurderer eit eventuelt forpliktande 
samarbeid med Bergen kommune om drifta av Bybanen. 

 
Protokollmerknad frå Frp 
Frp kommer tilbake til diskusjonen om styresammensetning i sak om eierstrategi, evt. egen sak. 
 


